
 

Akademický senát UK FTVS 
 
     
 Č.j.: AS-12/2014 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 9. 12. 2014 v 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Zahálka, Hojka, Pokorná, Jelen, Tůma, 
Panská, Coufalová, Janák, Baláš, Vomáčko, Harbichová, Flemr, Baláš 
Studentská komora (s): Novotný, Pánková, Pecinová, Omcirk, Blažek, Kalkusová, Česák M. 
Omluveni: Baláš (a), Pecinová (s), Omcirk (s) 
Nepřítomní: / 

 
Hosté: (bez titulů): Bunc, Šteffl 

 
 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil předseda AS UK FTVS Heller s programem.  

Hlasování o programu zasedání 9. 12. 2014: (15-0-0) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 01/12/2014: AS UK FTVS schválil Program zasedání 9. 12. 2014. 

 
2. Projednání a schválení zápisu ze dne 11. 11. 2014 

Předseda Heller seznámil senátory s návrhem zápisu. Senátorka Harbichová navrhla změnu 

formulace svého vyjádření. 

Hlasování o zápisu ze zasedání 11. 11. 2014 se změnou formulace vyjádření senátorky 

Harbichové: (15-0-1).  

Usnesení 02/12/2014: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání 11. 11. 2014 se změnou 

formulace vyjádření senátorky Harbichové. 

 
3. Vystoupení vedení fakulty 

Proděkan Bunc informoval o projednávání reakreditace oborů Biomechanika a 

Kinantropologie. Na vědecké radě se bude projednávat rozdělení Kinantropologie na dva 

celky, a to biomedicínský a společenskovědní. Informoval, že jsme neuspěli ani v jednom 

projektu GAČR, v  GAUK bylo podáno 29 projektů a zde výsledky zatím nejsou známy. 

Dále na vědecké radě proběhla diskuse o kvalitě doktorandského studia, kdy na naší fakultě 

doktorandi pokrývají pouze 15% publikační činnosti. Bude snaha ujednotit nároky na 

doktorandy. Dále proděkan Bunc zmínil hodnocení badatelského výkonu, kdy jednotlivé 



katedry odevzdávaly seznam publikací, což bude ovlivňovat hodnocení pracovníků. V rámci 

projektu VaVpI již začnou první stavební úpravy a v první fázi se také budou realizovat 

nesériové přístroje, kde je delší doba dodání. Pokud půjde vše podle plánu, tak by do září 

2015 mělo být vše dodáno a budeme mít 3 měsíce na zkušební provoz. 

Senátor Flemr zmínil úmrtí studenta při autonehodě a upozornil na nedostatečné 

informování o této tragické události. Proděkan Bunc vyjádřil lítost nad ztrátou člena 

akademické obce. Senátor Jelen navrhl, že by zde mohl fungovat integrální informační 

systém, který by o důležitých věcech informoval hromadně všechny pracovníky. Proděkan 

slíbil, že toto předá vedení školy, aby byly učiněny kroky k nápravě. Senátor Janák zmínil, 

že na stránkách fakulty se objevila informace o účasti dr. Musálka na zasedání ruské Dumy, 

což nepovažuje za vhodné. Proděkan Bunc souhlasil, že je třeba dbát na to, co se zveřejňuje 

na fakultních stránkách. Zmínil, že je třeba najít rozumné řešení, dr. Musálek je tam na 

pracovní stáži a dostal se na prestižní univerzitu, ale informace o jeho zapojení do 

politických tj. mimoakademických aktivit není vhodné sdělovat. Proděkan Bunc uvedl, že je 

třeba ujasnit, zda tam vystoupil jako soukromá osoba nebo za fakultu. Toto je v kompetenci 

proděkanky Martínkové. 14 senátorů souhlasilo s návrhem pozvat proděkanku Parry 

Martínkovou na lednové zasedání k objasnění této záležitosti. 

 

4. Informace o výsledku voleb do AS UK 

Předseda Heller přivítal Mgr. Šteffla a požádal o informaci o průběhu voleb do AS UK. 

Mgr. Šteffl informoval, že se zúčastnilo 63 % akademických pracovníků a 12,8 % studentů. 

U akademických pracovníků bylo pořadí následující: doc. Zahálka, doc. Süss, dr. Flemr, dr. 

Gryc, z řad studentů bylo pořadí: Bc. Novotný, Bc. Hank, Mgr. Thiel. Do akademického 

senátu UK byli tedy zvoleni doc. Zahálka a doc. Süss, Bc. Novotný a Bc. Hank, zástupci 

jsou dr. Flemr a dr. Gryc za akademické pracovníky a z řad studentů Mgr. Thiel. Volby 

proběhly bez komplikací a oficiálních stížností. Senátor Novotný poznamenal, že volební 

účast do AS UK byla třetí největší od roku 1999. 

 

5. Projednání Pravidel podpory zájmové činnosti studentů UK 

Místopředseda Kaplan informoval o jednání legislativní komise ohledně návrhu změny 

vnitřního předpisu UK – Pravidla podpory zájmové činnosti studentů. Je zde otázka 

rozšíření palety studentských spolků, které mohou žádat o finanční podporu, a to 

změkčením podmínek pro přidělení podpory a možnost přímé podpory zájmové činnosti na 

jednotlivých fakultách UK prostřednictvím fakultních spolků. Nově se zavádí povinná 



registrace spolků v seznamu spolků vedených univerzitou, pokud chtějí žádat o finanční 

podporu. Pro hodnocení projektů fakultních spolků a pro kontrolu dodržení podmínek, za 

kterých byla podpora studentskému spolku poskytnuta, budou ustanoveny nové komise. 

Návrh také reflektuje změny v důsledku nového občanského zákoníku. AS UK FTVS 

tichým souhlasem schválil návrh změny Pravidel podpory zájmové činnosti studentů. 

 

6. Informace o stavu rozpracovanosti Organizačního řádu UK FTVS 

Místopředseda Zahálka informoval o setkání pracovní skupiny zabývající se organizačním 

řádem. Skupina připravila pracovní zprávu, která bude rozeslána senátorům. Je třeba odlišit, 

co je stanoveno ve statutu a co tedy už není třeba stanovovat organizačním řádem. 

Organizační řád pouze stanovuje základní strukturu, ostatní bude přiblíženo v opatřeních 

děkanky, která budou vydána současně s organizačním řádem. V řádu by měly být 

stanoveny sekce, ale ne jednotlivé katedry a laboratoře, ty ale budou stanoveny ve formě 

opatření děkanky, abychom se vyhnuli složitému postupu změny organizačního řádu a 

statutu při změně některého oddělení. Zpráva pracovní skupiny bude rozeslána a každý se 

může vyjádřit k navrhovanému organizačnímu řádu. Poté budou jednotlivé námitky předány 

vedení školy. 

Senátor Janák se zeptal na schvalování opatření děkanky. Senátor Zahálka uvedl, že změny 

opatření děkanky budou podléhat schválení dvoutřetinové většině. Proděkan Bunc zmínil, že 

je třeba schvalovat současně i opatření děkanky. Senátor Vomáčko se zeptal, kolik stála 

poradenská činnost právní firmy, která byla najmuta na přípravu organizačního řádu. 

Senátor Zahálka i proděkan Bunc uvedli, že částku neznají. Proděkan Bunc uvedl, že byla 

dána reklamace na tuto činnost. Senátor Hojka zmínil, že s předloženou strukturou 

organizačního řádu by neměl být problém a diskuse bude tedy asi spíše o opatřeních 

děkanky. Senátor Zahálka zopakoval, že toto se musí schvalovat současně. Senátor 

Vomáčko podotkl, že by bylo vhodné uvést, že se jedná o pracovní verzi. Proděkan Bunc 

zmínil, že by tam mělo být uvedeno i datum. 

 

7. Různé 

Předseda Heller seznámil přítomné s dnes zaslaným návrhem Změny Přílohy č. 6 Statutu 

UK - Poplatky spojené se studiem. Proděkan Bunc uvedl, že toto je zasíláno každý rok a je 

třeba jen hlídat faktické změny. Senátor Zahálka informoval, že zde jsou spíše drobné 

změny a změny v poplatcích v řádu několik stokorun. Senátor Vomáčko navrhl svolání 

krátkého mimořádného zasedání na 16. 12. 2014. 



Senátor Tůma se zeptal na opatření děkanky ohledně zahraničních cest. Proděkan Bunc 

uvedl, že se celé toto opatření přepracovává. Dále se senátor Tůma zeptal, kdo a s jakým 

pověřením zveřejnil na stránkách předměty pro zahraniční studenty pro rok 2015/2016, kde 

došlo k seškrtání předmětů bez vědomí vyučujících. Proděkan Bunc přislíbil předání této 

informace zodpovědné osobě. Senátorka Harbichová zmínila, že zaslechla o snaze snížit 

počet půl semestrálních předmětů. Proděkan Bunc uvedl, že toto není v případě zahraničních 

studentů. Senátor Janák zmínil, že u něj došlo k seškrtání předmětů pro zahraniční studenty 

ze čtyř na jeden s tím, že předměty neodpovídají české verzi. Na druhou stranu uvedl, že 

pokud výuka zahraničních studentů nebude placena, tak je to pro vyučujícího pouze práce 

navíc. Proděkan Bunc podotkl, že výuka v anglickém jazyce bude mít vyšší koeficient 

v hodnocení práce akademických pracovníků, vyučující tedy bude muset odučit méně 

vyučovacích hodin. Předseda Heller uzavřel diskusi tím, že toto spadá do kompetence 

proděkanky Martínkové a bude to tedy druhá záležitost, na kterou bude proděkanka 

Martínková dotázána na lednovém zasedání. 

Senátorka Harbichová upozornila na záležitost ohledně objednávání zboží Adidas, která 

byla doprovázená řadou nejasností. Proděkan Bunc souhlasil, že toto bylo nešťastně 

zorganizované. Senátor Vomáčko se vyjádřil, že žádná sleva poskytnuta nebyla a tudíž pro 

fakultu to není výhodná smlouva. 

Místopředseda Kaplan podotkl, že na základě jednotlivých rozprav v rámci dnešního 

zasedání vyplývají nedostatky při předávání oficiálních informací v rámci fakulty. Senátor 

Vomáčko zmínil, že oddělení IT patřilo pod oddělení děkana, nyní toto oddělení má patřit 

pod provozní oddělení. Proděkan Bunc uvedl, že toto bylo z důvodu nakládání tohoto 

oddělení s citlivými údaji. Senátor Zahálka zmínil, že lze právně ošetřit bezpečné nakládání 

s citlivými informacemi a nyní budou moci i senátoři navrhnout, kam by toto oddělení mělo 

spadat v rámci koncipování organizačního řádu. Senátor Janák se zeptal na personální 

změny na fakultě. Senátor Novotný upozornil na statut fakulty, kde je uvedeno, že jednání 

v pracovněprávních věcech zaměstnanců děkanátu, nejde-li o akademické pracovníky, 

mohou být opatřením děkana převedeny na tajemníka. 

 Proděkan Bunc uvedl, že je třeba odlišit kompetence děkana a tajemníka. Proběhla diskuse 

ohledně kompetencí. 

Senátor Novotný informoval, že hodnocení výuky studenty bude probíhat do konce zimního 

semestru. Senátorka Harbichová se zeptala v čem je výhoda, že se hodnotí výuka o rok 

zpětně. Senátor Tůma uvedl, že předmět by měl být hodnocen celý, tedy i se zápočtem nebo 

zkouškou, tudíž proto je zde ta časová prodleva. Také je snaha, aby studenti hodnotili výuku 

s odstupem a tudíž snad objektivněji. Proděkan Bunc zmínil, že tento systém hodnocení by 



měl být dlouhodobý a ne jednorázový a je zde stále otázka, jak nakládat s výsledky 

hodnocení. Senátor Novotný uvedl, že některé fakulty mají i hodnocení v průběhu výuky a 

případné problémy se řeší aktuálně. Zmínil, že je třeba mít zde tradici v hodnocení výuky. 

Senátorka Harbichová se vyjádřila, že by mělo být zabezpečeno, aby hodnotili jen ti 

studenti, kteří na výuku dochází a ne ti, kteří na výuku nechodí. Proběhla diskuse ohledně 

hodnocení výuky studenty. 

 

 

Zapsala: Coufalová 

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 
Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

  Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 


